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Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részér e

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012 . évi

XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló

46/1994. (IX.30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést

kívánok benyújtani „Mikorra várható a megváltozott munkaképességűek

foglalkoztatásának új támogatási rendszeréről szóló rendelet elfogadása?” címmel Balog

Zoltán emberi erőforrás miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr!

2012. május 25-én került fel az Emberi Erőforrások Minisztériuma honlapjára a megváltozot t

munkaképességű munkavállalókat foglalkoztató munkáltatók akkreditációjáról, valamint a

megváltozott munkaképesség ű munkavállalók foglalkoztatásához nyújtható költségvetés i

támogatásokról szóló rendelettervezet. A véleményezésre rendelkezésre álló idő hat nap volt.

Dávid Istvan, az EMMI Foglalkozási Rehabilitációs Főosztályának vezetője a Rehabilitációs

albizottság július 2-i űlésén arról számolt be, hogy megvizsgálták a közel 40 szervezett ő l

beérkezett észrevételeket, javaslatokat, és azok alapján 35 ponton módosították a tervezetet. A

főosztályvezető azt is elmondta, hogy a módosítások a kormány július 3-4-i ülésén kerülne k

napirendre, amikor várhatóan el is fogadják a rendeletet .
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Erre sem a július 3-4-i kormányülésen, sem az azóta megtartott kormányüléseken nem került

sor, holott a kormány az eredeti rendelettervezet szerint 2013 . január 1-jét jelölte meg a

hatályba lépés időpontjának. Az addig rendelkezésre álló idő azonban már túl rövid ahhoz,

hogy a megváltozott munkaképességűeket foglalkoztatók fel tudjanak készülni az új

akkreditációs és támogatási rendszerre. Ugyanakkor, mivel a rehabilitációs célú

bértámogatással kapcsolatos hatósági támogatási szerződések – hosszas huzavona után - csak

2012. december 31-ig kerültek meghosszabbításra, teljes a bizonytalanság a foglalkoztató

szervezetek és vállalatok körében azzal kapcsolatban is, hogy ha hatályban marad is az eddigi

rendelet, vajon sor kerül-e újabb szerz ődések megkötésére 2013-ban, a régi rendszer szerint ?

Miközben a kormány kezdettől fogva élesen bírálja a 2006 óta érvényben lévő, és 2008-ban

az új belépők számára teljesen zárttá váló rendszert - amelynek torzulásait, igazságtalanságai t

és hatékonytalanságát már az Állami Számvevőszék is bírálta jelentésében -, két és fél évvel a

kormányváltás után még mindig nem született meg az új szabályozás . Holott külön miniszteri

biztost is kinevezett Réthelyi Miklós nemzeti erőforrás miniszter Bernáth Ildikó személyében ,

akinek egy új foglalkoztatási koncepció kidolgozása, ennek keretében pedig a súlyosan bírál t

akkreditációs és támogatási rendszer átalakítása lett volna a feladata . Az átalakításra a mai

napig nem került sor.

Mindezek alapján az lenne a kérdésem a miniszter úrhoz, hogy

1) Mikorra várható a megváltozott munkaképességűek foglalkoztatásának új támogatási

rendszerérő l és az akkreditáció új rendszerérő l szóló rendelet elfogadása ?

2) Mire számíthatnak a foglalkoztatók 2013 január 1-t ől?

Tisztelettel várom válaszát .

Budapest, 2012. október 24 .
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